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 "לפלא נדר או בנדבה" )במדבר טו ג(
ראש ישיבה חשוב, שבישיבתו לומדים תלמידים רבים, נסע לאסוף כספים בחו"ל, 
ונכנס אל אחד הגבירים הידועים וסיפר לו באריכות על צרכי הישיבה שבראשה 
הוא עומד. ראש הישיבה דיבר ודיבר, והאריך בפרטים על מנת להיכנס לליבו של 

 הגביר.
דולרים, ומסרם  25וציא משם בסיומם של הדברים, הוציא הגביר את ארנקו, ה

לראש הישיבה. משראה את עינו הלא טובה של הגביר, החליט ראש הישיבה לא 
להגיע אליו יותר. אם זה הסכום שהוא מוכן להוזיל מכיסו לאחר שסיפרתי לו כל 

 כך הרבה על הישיבה שלנו, וצרכיה, בוודאי שלא משתלם להגיע אליו יותר.
בה ברחובה של אחת הערים באמריקה, על מנת לאחר כמה שנים צעד ראש הישי

להתרים שוב את הגבירים למען ישיבתו. והנה הוא רואה לפתע את הגביר ההוא, 
 דולרים, הולך לעומתו. 25שתרם 

הגביר, שזכר את ראש הישיבה, ניגש אליו, ואמר לו: לאחר שתרמתי לך את הסכום 
יותר. ברצוני להודיעך, הקטן ההוא, אני מבין שכבודו החליט לא להגיע אליי 

שהשי"ת לימד אותי לקח על מה שעשיתי, וכיום הזה לא אנהג יותר כפי שנהגתי 
אתכם. אתה מוזמן להגיע לביתי, ושם אתן לך תרומה גדולה. ראש הישיבה הופתע 

 למשמע הדברים, וכמובן שהגיע לביתו של הגביר, וזה סיפר לו דברים כהווייתם.
דולרים בלבד, הייתי  25לי אז, ונתתי לכם תרומה של כמה ימים לאחר שהייתם אצ

 צריך להגיע למקום פלוני, וכיון שהמכונית לא היתה אצלי, נאלצתי לקחת מונית.
אירע מזלי, והנהג שהסיעני היה שיכור כלוט. הוא נהג כמו מופרע, עשה זיגזגים 

רב לאפשר רבים, ואני כבר ראיתי את המוות מול עיניי. כשביקשתי ממנו לרדת, סי
 לי לעשות זאת, בטענה ש'עדיין לא הגענו ליעד המבוקש'.

טוב היה שהנהג השיכור נתקע בקיר, והמכונית התהפכה ונשרפה. הנהג -הסוף הלא
 נהרג, ואני יצאתי בנס, אבל פינו אותי לבית החולים כשאני מחוסר הכרה.

 
יחו לזהותני והנה, כיון שחלק גדול מגופי נשרף כתוצאה משריפת הרכב, לא הצל

בבית החולים. בלבול נוסף היה שם, כשהמשטרה העלתה השערה, שהפכה 
ל'ודאית', שאני 'נהרגתי' בתאונה, ולאחר מכן 'חטפו' את גופתי מזירת התאונה )בשל 
היותי גביר מפורסם, וה'חוטפים' רצו לקחת כופר גדול (. בשל כך, נקבע שהפצוע 

גע אף הוא בתאונה דומה שאירעה המאושפז בבית החולים הוא אדם אחר, שנפ
 באותו זמן, ואילו ממני התייאשו לגמרי. ההודעה זו הועברה גם לילדיי.

חודשים הייתי מחוסר הכרה, וכאשר התעוררתי, והחילותי להיזכר מה  6במשך 
עבר עליי, נדהמו הרופאים לשמוע שאני עונה על שם אחר לגמרי, ואינני מזוהה 

ת. למותר לתאר שאם ההלם של הרופאים היה כה עם השם ש'הדביקו' לי בטעו
גדול, לאיזה שיאים הגיעה התדהמה ופיק הברכיים שאחזו בילדיי 'היתומים'. הם 
לא האמינו שאבא שלהם נשלח אליהם מחדש מן השמים, ולקח להם זמן רב עד 

 …שהאמינו שהדבר הוא נכון
ודעה המרה לאחר שהתרגלו אליי קמעה קמעה, הודיעו לי הילדים שלאחר הה

את הבית והרהיטים, את … שקיבלו על 'פטירתי', הם מכרו את כל הנכסים שלי
 המכוניות ויתר חפצי הרכוש, ולא נותר מהם דבר.

ברם, כיון שהכסף נשמר אצלם, היתה אפשרות לרכוש מחדש בית מגורים, וכך 
חזרתי לאט לאט לחיי השגרה. ברם, הוסיף האיש לספר לראש הישיבה, הדבר 

ציא אותי מהכלים, וגרם לי להתעוררות מרובה בכל הענין הזה של התרומות, שהו
 היא אותה 'קבלה' שהיתה תלויה בבית הכנסת.

כאשר הגעתי להתפלל בפעם הראשונה בבית הכנסת, הבחנתי בקבלה על כסף 
הקבלה נכתבה על ידי וועד בית … שנתרם על ידי הילדים שלי 'לעילוי נשמתי'

י את סכום הכסף שהילדים תרמו למטרה זו, הזדעזעתי עד הכנסת, וכאשר ראית
עמקי נשמתי. הילדים, שהיו כמובן גם הם עשירי עולם, ומיליוני דולרים מצויים 

 – – –דולר לעילוי נשמת אביהם  25בחשבונות הבנק שלהם, תרמו 
והנה, אומר הגביר, מלבד הזעזוע שאפף אותי על הסכום הזעיר כל כך שהילדים 

דולר 'הקפיץ' אותי בכך שהזכיר לי את  25נים לתרום למעני, הסכום של היו מוכ
 הסכום שתרמתי לך, ראש הישיבה, בבואך אליי לפני כמה שנים.

הקב"ה הוכיח לי בצורה הברורה ביותר שאם אני לא אדאג לעצמי, ולעולם הבא 
שלי, אף אחד לא ידאג לי, גם לא הילדים שלי. ולכן החלטתי לקחת את עצמי 

 קודש.-בידיים, ולהעלות את התרומות שלי לישיבות ולמוסדות
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בתוך כדי דיבור הושיט הגביר לראש הישיבה צ'ק 
ם זה הוא על ביקורך על סך אלפי דולרים. 'סכו

הנוכחי, והנה לך צ'ק נוסף על הביקור הקודם שבו 
דולרים', אמר הגביר, ומסר לראש  25נתתי לך רק 

 הישיבה אלפי דולרים נוספים.
 
 
 
 

שיתף אותי הגר"ש אשכנזי שליט"א מהרהורי לבו: " 
ת לפני כחצי שנה השתתפתי בהרצאה מכובד

שעסקה בתחום של הפצת מסרים להמונים 
באמצעות העולם הדיגיטלי. המנחה הטעים את 
חשיבות הדיון בכך שאנו עומדים בערב הכניסה ל 

" שתעמוד בחזית הקדמה של העולם  2020"שנת 
הטכנולוגי. בכל פעם שהוא הזכיר את המילים 
"האדם של העשרים עשרים", הוא הגה אותן במין 

רות שסימלה את השיא המדעי הערצה מהולה ביהי
 אליו הגיעה האנושות מאז ומעולם.

הנה משמים סיבבה ההשגחה העליונה שנגיף 
הקורונה  התגלה בסין בימים האחרונים )למניינם( 

והפך למגפה עולמית בימיה  2019 -של שנת
הראשונים של שנת "עשרים עשרים"... האם יש 

ר : קשר בין הדברים??  לולי דמסתפינא הייתי אומ
שאסונות פורצים בכל פעם שאנשים חושבים 
לעצמם שהם יכולים להסתדר חלילה ללא הקב"ה. 

מותי -המוות )ל"ע( מגיע בכל פעם שאדם הופך לאל
ומגיע למסקנה שהוא מסוגל לפתור הכול בעצמו. 
עם ההתפתחות המדעית יש אנשים ששכחו את 

 התלות בקב"ה. כביכול אינם זקוקים לו."
גע בו כולם נזכרים בבורא עולם הוא לצערנו, הר    

כשנתקלים בבעיה שאין לה פתרון.  בימים עברו רוב 
החיים היו בבחינת: "רוח שאינה מצויה"... בכל רגע 
התמודד האדם עם אסונות שגדולים על מידותיו.  
אדם היה קם בבוקר ועסוק במחשבה אחת: איך 
שׂורדים את היום יום? הלוואי שהמלך המשוגע לא 

למלחמה ומיליון גברים לא יחזרו ממנה,  ייצא
הלוואי שלא תפרוץ מגיפה, רעב, ובצורת. בעבר 
יהודים זעקו יום יום בתפילה נרגשת ומוחשית : 
"והסר מעלינו אויב, דבר וחרב והרג ויגון ושמור 

 צאתנו ובואנו".
אבל מה מכל זה נשאר בעולם המודרני?  נדמה היה  

אין יותר  לאנושות שהאו"ם עשה סדר בעולם.
מלחמות בעבור גחמות של מנהיגים. התיעוש ניצח 
את הרעב, והפנצילין ניצח את החיידקים. כמעט 
לכל בעיה יש מומחה שמטפל בה. כ"מגדל בבל", 
שבו ניסו בני האדם  לבנות עולם ללא ההשגחה 
האלוקית, עולם מדעי שמגיע להישגים אדירים 

ר בכוח המוח האנושי, שאינו זקוק למערכת מוס
 מלמעלה.

 
עברנו מאז לא מעט תחנות עצירה,  איתותים רבים 

לעצור ולהתבונן.  אך היצר הרע  -שלח לנו הקב"ה
תעתע בנו בשכנוע שאם יהיה קשה כאן, נברח 
לשם...  והנה לנגד עינינו מתרחש אירוע  בלתי 

, שנה שהייתה אמורה לסמל 2020-נתפס, בשנת ה
האנושות.  את שיא ה"כוחי ועצם ידי" אליו הגיעה 

פרץ לחיינו וירוס מיקרוסקופי שהחזיר את העולם 
דורות אחורה. אין טיסות, אין מסחר, אין תחבורה 
ואין קניות. אין לאן לברוח! שום מקום בעולם לא 
בטוח. כולנו מסתתרים מפני אויב קטנטן שאינו 
נראה לעין. אין כעת לא תרופה ולא חיסון.  העולם 

הבחינה שזעק דוד  עצר את נשמתו ונשימתו. זו

המלך ע"ה בתהילים)קל"ט ז'( : " אנה אלך מרוחך, 
 ואנה מפניך אברח".

שורש הדברים נמצאים בדבריו המופלאים 
והמבהילים של מרן הגר"א דסלר זי"ע בשיחה 
שנאמרה בישיבת פוניבז' לפני שישים ותשע שנים 
)תשי"א( דברים הנראים היום כדברי נבואה ממש. 

מכתב מאליהו" במאמר "גלות הדברים מובאים ב"
) "  205וגאולה" העוסק בגלות אדום. )חלק ג' עמוד 

חורבנה של אדום יבוא רק על ידי חורבן העולם 
הזה! כאשר מביא הקב"ה את העולם למצב 
שיסודות חיי העולם הזה יתמוטטו, השלווה 
תתערער, חיי הפרט יהפכו לחיי דאגה, פחד 

תחת אימת הרס וייסורים, וכל העולם כולו יעמוד 
וחורבן!  אז יתגלה לעין כל, שהתרברבותו של האדם 
וגאוותו על התקדמותו בכיבוש הבריאה, כביכול, 
מביאים רק לאבדון! אז יכירו את ההעדר וההפסד 
שבחיי העולם הזה כשהם מרוקנים מכל תוכן רוחני, 
המובילים רק לכליה ואבדון. כשיתייאש האדם 

אז יתגלה אורו של מלהשיג רצונותיו ותאוותיו, 
"ועלו מושיעים בהר ציון לשפוט את הר  –משיח 

עשו"... כי רק על ידי השגת ביטול ואפסות העולם 
הזה, מסוגלים בני אדם להתרומם ולראות במבט 
רוחני, ותתבטל מלכות אדום, ואז יתגלה אורו של 

 משיח". מדהים!
אוקיאנוס של רעיונות ותבונות נכתבו ונאמרו. 

טריות, דימויים, והקשרים למצוות סגולות, גימ
'עשה' 'ולא תעשה' שעלינו להשתפר. אך דבר אחד 
ברור ומוסכם לכולם, הקב"ה עצר את העולם! עצר 
את האנשים אל תוך ביתם ואל תוך עצמם. עצירה 

ה. לחשב מסלול מחדש.  כאותו ילד -ב-ש-ח-מ-ל
שהגדיש את הסאה בהתנהגותו, עד שאביו נעל 

בית באומרו: "כעת יהיה לך אותו בחדר שבקצה ה
את הזמן לחשוב ולהרהר על מעשיך".   זה הזמן 

 לחשוב, להרהר, לפשפש, להתפלל, ולתקן.
למדונו חז"ל שהסיבה לגזירת המן "להשמיד להרוג   

ולאבד": היא מפני ש"נהנו מסעודתו של 
אחשוורוש". מלמדים אותנו בעלי המוסר  שכאשר 

נוח עד שאינו יהודי "נהנה" בשושן ומרגיש שם ב
מתחילות הגזירות  –זקוק לקשר עם הקב"ה 

 והצרות. ה"י. 
הקב"ה אינו רוצה להכאיב לנו חלילה, אלא כדי 
לקרוא לנו אליו. זו הדרך של הקב"ה לעורר את 
האדם לשים לב לתפקידו בעולם ולזכור שהוא כאן 

 בשליחות ומטרה.
 
 
 
 

אחד זקוק להלוואה כדי להחיות את עצמו. הוא  עני
פונה למלווה, אבל המלווה מוכן להלוות לו רק 
בתנאי שיפקיד אצלו משכון. לרש אין כל מלבד 
כסות לילה. "טוב", אומר לו המלווה, "תן לי את 
הכותנת שלך, ואני אלווה לך סכום כסף. כל עוד 

 שלא תחזיר את החוב, לא אחזיר לך את המשכון!"
"עד כאן!", אומרת התורה הקדושה כביכול. התורה  

מחייבת את המלווה להחזיר לעני את כסותו כל יום 
בעת שקיעת החמה, כדי שיהיה לו במה לישון. 
מאידך, התורה מחייבת את העני להחזיר את 

 המשכון למלווה כל יום תדיר בעת זריחת החמה.
והנה, המלווה אומר לעצמו, "התורה בודאי  

ת לעני צדיק, אך העני הזה משחק איתי מתכוונ
לא נראה לי שהוא מתכוון להחזיר את  –משחקים 

החוב. הלילה, לא אחזיר לו את הכותנת, ואז יתחיל 

 הרב דוד ברוורמן שליט"א 

 העולם עצר מלכת

 הרב אליעזר רפאל ברוידא שליט"א 

 הפתח לישועה
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להבין שתשלום חוב הינו דבר רציני. הוא לא יעבוד 
עלי!". אותו יום בשעת שקיעת החמה, מגיע העני 
לביתו של המלווה כדי לקחת את כסותו ללילה, 

 לווה טורק לו את הדלת בפנים.והמ
כאן נשבר ליבו של העני לרסיסים. לא רק שאין לו  

מה לאכול, אין לו אפילו במה להניח את ראשו. הוא 
יוצא החוצה, וזועק זעקה מרה לאביו בשמים יתברך 
שמו. "ריבונו של עולם! אינני יכול לסבול יותר! 
הגעתי לקצה גבול יכולתי! הצילני, אין לי אפילו 
פיסת בד מזערית לכסות את גופי בלילה! השם 

 יתברך, עד מתי?!?"
התורה הקדושה מעידה שהקב"ה עוזב את כל  

ענייניו, כביכול, ומטה אוזן קשבת לזעקת העני. 
והיה כי יצעק אלי ושמעתי כי חנון אני )שמות כב, 

 כו(.
והנה לפלא, בא המדרש ומלמד )בראשית רבה מב,  

ג, ד"ה ויהי( שבכל מקום בתורה שנאמר והיה, זאת 
לשון שמחה. צריך לשאול, מהי השמחה של עני 
מרוד, ערום, וחסר כל שעומד עליו המלווה כנושה 
עד כדי כך שלא מחזיר לו את כסותו, החפץ היחידי 

ב שלו בעולם. מה כל כך שמח כאן? מדוע לא כתו
 "ויהי", לשון צר, ולא "והיה" לשון שמחה?

די במבט חטוף אל פירושו של הרמב"ן זי"ע לתרץ  
את כל הקושיות הנ"ל. מסביר הרמב"ן, שהבטחת 
השם יתברך לשמוע את העני איננה מוגבלת לעניים 
צדיקים בלבד אלא כוללת אפילו מי שלא כל כך 

נה הוא לשון חינם, שהקב"ה עו -הגון. כי חנון אני 
לתפילותינו בתורת מתנת חינם, ולא מפני שמגיע 

 לנו משהו. זהו יסוד חשוב ועיקרי בעבודת השם.
כשאדם סוף סוף מחליט לחזור בתשובה,  

להתבודד, ולפתוח את פיו בתפילות ותחנונים, אזי 
היצר הרע רב השקרן מתלבש על האדם בשלושים 
טענות שונות ומשונות מדוע לא כדאי ולא תועיל 

פניה או שום צעקה אל השם יתברך. היצר הרע  שום
מי אתה שהשם ישמע בקולך?  –אומר, "עזוב אותך 

עד לפני זמן לא רב עברת על כל איסור שבתורה! מי 
אומר שהתנקית אפילו מאחד מהם? חבל לך על 

 הזמן..."
היצר הרע הוא שקרן ורמאי. הקב"ה מבטיח לשמוע  

עיקר שיפנה כל צעקה של כל אדם, כי חנון אני. ה
אל השם יתברך כעני בפתח המבקש צדקה בתורת 
מתנת חינם, ולא כמו אחד שמנופח בגאווה וחושב 
שמגיע לו משהו, כי לא מגיע לאף אחד מאיתנו 
כלום. זוהי השמחה בבשורת ושמעתי כי חנון אני, כי 
הקב"ה שומע את קול תפילתו של כל אחד שפונה 

)תהלים קמ"ה, אליו, כפי שאמר נעים זמירות ישראל 
 יח(: "קרוב ה' לכל קראיו לכל אשר יקראהו באמת".

מתעוררת שאלה נוספת בכל העניין הזה, כלומר,  
מדוע השם יתברך נותן את ההבטחה הנפלאה הזו 
של ושמעתי כי חנון אני דווקא כאן בעניין העני 
והמשכון? אם לא טעיתי, כל זה בא ללמד שהעני 

ונה ולא פנה אל השם נפל לעוני בגלל שחסרה לו אמ
יתברך בכלל. אילו היה מתפלל ושופך את שיחו אל 
בורא עולם ית"ש, אין מציאות שהיה נופל לדוחק 
כזה, עד כדי כך שאין לו מאומה מלבד החולצה על 
גבו. בעצם, העני הוא אשם במצבו, כפי שנראה 
במשל הבא: אחד משרי המלך טייל בפארק, וראה 

ים וסמרטוטים ישן על עני מרוד ומרושל לבוש קרע
ספסל. משום מה, דמות העני נראתה לו מוכרת, אזי 
השר ניגש להביט בו מקרוב. לתדהמתו, מצא שאין 
זה אלא הנסיך, בנו של המלך. נדף ממנו ריח לא 
נעים כאילו לא התרחץ במשך שבועות, שערו דביק 

על הפנים ממש.  –ומגודל, נעליו קרועות, בקיצור 

גשות: "מה קרה לך? איך הגעת זועק השר מרוב התר
יש  –למצב כזה? לך תבקש מה שאתה צריך מאביך 

 למה לך להמשיך ככה?" –לו הכל, כסף, כסות, מזון 
בן המלך מרים את ראשו מן הספסל, מביט אל השר  

במין הבעה מטופשת, ואומר: "אין לי זמן לדבר עם 
 אבא שלי."

יננו לא תיתכן שטות גדולה מזו בעולם. כל מי שא 
מדבר עם השם יתברך דומה לאותו בן מלך שאינו 
אלא כסיל מוחלט חסר דעת. כל יהודי הוא בן מלך 

אביו שבשמים הינו תקיף ובעל יכולת, ובידו  –
 לעשות מה שהוא רוצה ומתי שירצה.

נמצא שפיו של אדם הוא פתח לכל הישועות. עליו  
רק לפתוח אותו בתפילה ובתחנונים, ולבקש מתנת 

. ואל ייפול קרבן לטענות היצר כאילו השם חינם
יתברך לא ישמע חס ושלום. רק יזכור תמיד את 

ושמעתי כי חנון אני, וישנן  -הבטחת השם יתברך 
אותה שוב ושוב עד שיפיל את כל המחיצות וכל 
המכשולים העומדים בינו ובין אביו שבשמים. אין 
שמחה גדולה מן הידיעה שיש לנו אבא חנון ורחום 

 נה בכל עת, כן נזכה לדבר אליו תמיד, אמן. העו
 
 
 
 

ישנם רגעים בחיים שמצבורי הביטחון והאמונה 
נים במהלך חיינו ע"י לימוד אותם אנו מטעי

והתבוננות מעמיקה,  מגיעים לידי שימוש 
מקסימאלי, מעלתם של מעיינות אלו שאינם 
מתרוקנים על אף השאיבה המרובה מהם, נהפוך 
הוא ככל שגובר השימוש בהם נעשים הם כמעיין 
המתגבר, ובמקרה זה הבור מתמלא מחולייתו, 

 המקורות העצמיים מספיקים להשגת המטרה.
היהודי הפשוט יעמוד בניסיונות של מסירות נפש 
לעיתים באופן פשטני הרבה יותר מהיהודי החוקר 
הלמדן והמלומד ישנם רגעים שהטל המחייה היא 
האמונה התמימה  וכדברי רש"י על הפסוק "תמים 

"התהלך עמו בתמימות  –תהיה עם ה' אלוקיך" 
ותצפה לו ולא תחקור אחר העתידות. אלא כל מה 

 עליך קבל בתמימות, ואז תהיה עמו ולחלקו" שיבא
שנה זו תש"פ מסמלת בתוכה את הפנימיות 
והפנימיות של שמה הוא אכן פנימיות )ראשי תיבות 
תש"פ( פנימיות היא האמת האבסולוטית הבלתי 
נגוע, פנימיות היא הנפש העמוקה ביותר והמחוברת 
לשורשה העליון, עובד ה' עובד על הנפש הפנימית, 

 שהיא גדולה יותר האדם גדול יותר.וככל 
המבט אל הפנימיות איננה עבודה קלה, מבט שכזה 
עלול להפתיע את המביט בתוכן מפתיע ומי שטרח 
בערב שבת וכו', בחיים ישנם תחנות בהם אנו 
מביטים אל העומק, תחנת ימים נוראים, תחנת 
חשבון נפש, תחנת זמני צער וצוקה, תחנת יום 

ה גם בזמנים אחרים, החכמה הנישואין, ומי שזוכ
היא לצלול אל העומק ולצאת בשלום וחלילה לא 

 בדיכאון שזהו מאכל היצר הרע.
ניתן למצוא בצלילה זו אוצרות יקרים, ניתן להיחשף 
למסתורין, ככל שהמבט יהיה ישיר וכנה התגלית 
תהיה גדולה מרעישה ובעיקר בונה, זוהי צלילה 

יש צורך  שאין צורך במדי צלילה מיוחדים אך
 בכוחות נפש מתוגברים.

 
הסבא מקלם אמר שהמבחן האמיתי של האדם זה 
איננו שבת שהוא מענגה סביב משפחתו בטוב 
ובנעימים עם תפילות בבית כנסת במקומו הקבוע, 

 המבחן האמתי הוא כאשר היהודי נמצא ביער!

 הרב אברהם בורדיאנסקי שליט"א 

 מבחן הקורונה
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יער לא חייב להיות פיזי ביערות אלא גם אדם בתוך 
ל להיות ביער, היער זה היישוב ועם המשפחה יכו

מצב בחיים שהסביבה איננה טבעית לך, יער זה מצב 
שהאדם חש שחוקי הטבע חזקים ממנו, שהוא 
אפילו לא עלה נידף במרחב המופלא, יער זה זמן 
שהאדם חש שאם ה' לא ישמור עיר שווא שקד 

 שומר! שאין ערך לחיל וכוח כי אם ברוחי אמר ה'.
ה מתבגרים וטרם זכו /יער יכול להיות מצב בו בחור

למצוא את זיווגם, זהו מצב קשה וכואב, החברים 
מתחתנים האחים הצעירים מתחתנים ואולי גם 
 האחיינים, והזיווג טרם בא... זהו יער עבות וסבוך!!

יער יכול להיות  למתמודד/ת עם מחלה נפשית או 
גופנית הטורדת את מנוחת נפשו, ויום ולילה לא 

מחשבה, ועצב משיג עצב, ישבתו, מחשבה טורדת 
 והלב מתפוצץ מכאב!

יער יכול להיות זוג שטרם זכו לפרי בטן מייחלים 
ומתפללים, משתדלים ומתאמצים, מתברכים 
ותורמים, והישועה רחוקה מהאופק הטבעי הנראה 

 לעין!      
אבל יער יכול להיות גם להורים שבנם או בתם 

נים! חישבו את מסלולו חיים מחדש, עמלינו אלו הב
זה יער סבוך שתחילתו וסופו לא ידוע וספק אם 
קיים בכלל, זה יער שהחילוץ ממנו קשה ומסוכן 

 בפני עצמו, יער קוצני ללא מים .
והשתא העולם כולו צועד אל מבחן הפנימיות 
הגדול ביותר שנעשה בהיסטוריה מבחן  "יער 

יער מפחיד בעיקר מפני שהוא מבחן  -הקורונה"
מונה, מבחן הביטחון בה', מבחן הפנימיות, מבחן הא

התמימות אחרי רצון ה' בלי לחפש צידוקים 
תהא  -וסימוכים, מבחן קיום ההלכה לטוב ולמוטב

שנת פנימיות! שנה שאנו צוללים אל הפנימיות 
שלנו! שלנו לבד! בלי משפחה ועזרה, בלי טיולים 
וחברים, או בעברית פשוטה בלי תעתועי דמיון! רק 

 עם עצמנו! אמת טהורה, אנחנו
רבים תוהים מה העולם הכללי והחרדי ילמד 
מתקופה זו? חושבני שטרם נחשוב מה ילמדו 
בעתיד ננסה ללמוד בהווה, ננסה לצלול ולהבין איך 
אנשים מקבלים כוחות על טבעיים בתקופה 
מורכבת שכזו, איך אנשים מתנהגים באופן מעורר 

 השתאות,
את ליל  איך משפחות שלמות גדולות וקטנות, חגגו

הסדר באמונה ובשמחה, איך משפחות עם ילדים 
קטנים מצאו תעסוקה ושלווה גם בבתים קטנים 
מבורכים בילדים מרובים, ובעיקר איזה חסדים 
עוצמתיים נעשים בכל רגע, מהיכן הכוחות הללו? 
אין זה כי אם הפנימיות של עם ישראל שמתגלה 
בתפארתה בזמן מבחן זה! ועם האמת לא ניתן 

וכח, האמת הוכיחה שיש לנו כוחות בלתי להתו
 טבעיים!

מכאן מודעה רבה לכל מתמודדי היערות המתבגרים 
המייחלים לזיווגם, מתמודדי מחלות גוף ונפש, 
חשוכי ילדים, הורים לילדים תוהים המחפשים את 
דרכם, דעו לכם יש בתוככם את הכוחות להם את 
זקוקים לצלוח את הקושי, תתעמקו ותיישרו מבט 

עמיק אל נפשכם פנימה, תצללו על העומק תגלו מ
את הכוחות הנדירים שטמונים בנו כעם מאמינים, 
כוחות נדירים, וכפי שנוכחנו עכשיו במבחן הקורונה 
בו חזינו בכוחות על טבעיים הטמונים בנו, כוחות 

 שיכולים להגיע לדרגת הבלתי נתפס.
קצת לפני חזון העצמות היבשות שקראנו בהפטרה 

ומר הנביא יחזקאל, מה עלינו לעשות כדי השבת א
להגיע לגאולה הפרטית והכללית  "כה אמר אדני 
יהוה עוד זאת אדרש לבית ישראל לעשות להם וגו' 

"אתפתה להם  –" ואומר רש"י "אדרש לבית ישראל" 
אמונה תמימה!  -בתפלתם בדורשם אותי על זאת"

להתפלל ולפתות את בורא עולם, ולדרוש ממנו את 
ה. אין כוח אחר. אין קסמים. יש פה להכיר את הגאול

כוח האמונה הצפון בנו ויחד אתו לפתות ולדרוש 
 מבורא עולם: גאולה עכשיו! לכלל ולפרט!

ראתה שפחה על הים מה שלא ראה יחזקאל בן בוזי, 
האמונה שלה זכו עם ישראל בקריעת ים סוף הייתה 
אמונה תמימה! אמונה ללא למדנות וחקר! אמונה 

שפחה העושה רצון אדוניה, הלוואי ונשאב כשל 
 מלא ראותנו אמונה תמימה של שפחה על הים!

 
 
 
 

אין התפילה נקנית בתנועות אלא ראשית התפילה 
היא טעמו וראו כי טוב ה', אדם חייב לרכוש לעצמו 

 טעם בתפילה ואז תהא תפילתו ראויה ונכונה.
ן העם חושב אמר הסבא מקלם זצוק"ל שהמו

שתפילה היא מצוה כשאר המצוות, אך צריך האדם 
לדעת שיסוד התפילה הוא לימוד מוסר וגדר 

 התפילה הוא התבוננות.
בדורנו שהכל ספוג בריח של חוסר באמונה ודאי 

לא יזכה האדם  שללא עבודה תמידית בתפילה
 להשריש את האמונה בקרבו ע"י תפילותיו.

לתפילה, נכנסים  נתבונן בעצמנו איך אנו נגשים
להתפלל 'על הדרך', מאחרים לתפילה או שסתם 
נכנסים באמצע ומנסים להשתלב, האם יש צורה 
ראויה לתפילותנו, האם סבורים אנו שתפילה כזו 
תגיע בצורה הראויה למקום הנכון, האם אנו סבורים 

 שע"י כזו תפילה נגיע לאמונה אמיתית?!
ד התפילה אלא שכבר הורנו מרן הסבא זצוק"ל שיסו

הוא לחזק בליבנו את האמונה וההשגחה ונתנה לנו 
התפילה כעצה להתחזקות באמונה, וכבר אמרו 
שהתפילה היא כלימוד מוסר לקבוע בלב האדם 
יסוד שאין שום מקרה בעולם, ומכיום שקשה הדבר 
להשריש את יסודות האמונה בלב האדם שהרי הוא 

משום חושב לעצמו 'כוחי ועוצם ידי עשו את הכל', 
כך קרא לתפילה עבודה שבלב שהיא עבודה קשה 
להשריש את האמונה בליבו של האדם ש'הכל 

 בגזירת עליון' ואין הוא פועל מאומה.
"ל שהתפילה מסוגלת עוד כותב מרן הסבא זצוק

לרומם את האדם לדרגות גבוהות של אמונה וחבל 
 שבני האדם מזלזלים בהם.

ובאמת, כשאנו מתבוננים בתפילה, נראה הדבר 
שהיא כולה מסודרת בדרך להתעלות רוחנית ולכל 
חלק בתפילה תועלת נפרדת, אך צריך לזה 
התבוננות והעמקה במילות התפילה ולא להתפלל 
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 העלון מופץ בבתי הכנסת בערים:
 אלעד,  אשדוד, רחובות, מודיעין עילית,

 פתח תקווה, בני ברק ואחיסמך.

mailto:shuly3910@gmail.com

